
Zapisnik 1. redne seje Sveta članic COBISS  

26. 5. 2022 ob 10. uri, IZUM, Prešernova ulica 17, Maribor in prek ZOOM-a 

 

 

Prisotni člani Sveta članic COBISS: 

 

- Miro Tržan, Mestna knjižnica Ljubljana 

- Boris Rifl, Narodna in univerzitetna knjižnica, Ljubljana 

- Mojca Markovič, Knjižnica tehniških fakultet, Maribor 

- Mag. Branka Kerec Prekoršek, Univerzitetna knjižnica Maribor 

- Dr. Uroš Kunaver, Centralna tehniška knjižnica Univerze v Ljubljani 

- Mateja Švajncer, Slovenska akademija znanosti in umetnosti, Ljubljana 

- Saša Žnidar, Institut Jožef Stefan, Ljubljana,  

- Darja Roškar, Osnovna šola Danile Kumar, Ljubljana 

- Vanja Šuligoj, Goriška knjižnica Franceta Bevka, Nova Gorica 

 

 

Predstavniki IZUM-a: 

- Dr. Aleš Bošnjak, direktor IZUM-a,  

- Tadeja Brešar,  

- Biserka Fortuna, 

- Mateja Tratnjek Petre. 

 

 

Direktor IZUM-a je pozdravil prisotne, ki so bili na podlagi volitev izvoljeni za člane Sveta članic 

COBISS. Povedal je, da je današnja seja ustanovitvena in da mandat Sveta članic COBISS traja štiri 

leta. Predstavil je dnevni red seje. 

 

Prisotni člani so soglasno potrdili predlagani dnevni red: 

 

1. konstituiranje Sveta članic COBISS v novem mandatu, 

2. aktualna vprašanja glede Splošnega geslovnika COBISS, 

3. razno. 

 

 

K točki 1 

 

Direktor IZUM-a je predlagal, da člani imenujejo predsednika Sveta članic COBISS za naslednji 

mandat. Povedal je, da je bil v prejšnji sestavi predsednik Miro Tržan. Članom je predlagal, naj v 

novi sestavi imenujejo predsednico, in sicer Mojco Markovič, vendar se je ta zahvalila za predlog in 

predlagala, naj člani imenujejo nekoga drugega. Po predlogu, da bi to bila mag. Branka Kerec 

Prekoršek, se je tudi ta zahvalila za predlog in predlagala za predsednika Mira Tržana. 

 

Člani Sveta članic COBISS so z dvigom rok soglasno glasovali z devetimi glasovi ZA in imenovali 

Mira Tržana za predsednika Sveta članic COBISS za mandatno dobo štirih let. 
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K točki 2 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je povedal, da je bila leta 2021 v sistem COBISS uvedena 

normativna kontrola s Splošnim geslovnikom COBISS (SGC). IZUM je začel z izobraževanjem in 

knjižnice lahko geslovnik SGC že uporabljajo. Vzporedno s SSSG, na katerega so se naslanjale 

predvsem splošne knjižnice, imamo zdaj tudi SGC, ki ima tehnično zelo dobro podporo v sistemu. 

Člane je pozval, naj povedo, kako se knjižnice soočajo z uporabo novega geslovnika. 

 

Direktor IZUM-a je povedal, da je na današnjo sejo povabil sodelavki Tadejo Brešar in Biserko 

Fortuna, da bosta o tej temi lahko več povedali. Menil je, da je normativna baza za geslovnik zelo 

potrebna, saj izboljša iskanje po vzajemni bibliografski bazi. Za zdaj je v geslovniku čez 60.000 

gesel.  

 

Člani Sveta članic COBISS so na začetku poročali o svojih izkušnjah s SGC. Knjižnice, ki imajo v 

svojem katalogu ozko strokovno gradivo in članke, ga manj uporabljajo, nekatere izmed njih redno 

uporabljajo specialne geslovnike. V nekaterih knjižnicah je praksa mešana in nekaterim 

katalogizatorjem ustreza SGC, drugi pa uporabljajo druge sisteme. Predvsem splošne knjižnice so 

poročale, da so bile navajene na uporabo geslovnika SSSG, nekatere pa zdaj poskusno uporabljajo 

(tudi) SGC. 

 

Tadeja Brešar je povedala, da je SGC splošni geslovnik, ti pa niso narejeni za vsebinsko obdelavo 

člankov in specialnega gradiva, saj imamo za to specialne geslovnike. Pojasnila je tudi nejasnosti 

pri shranjevanju zapisov. Če iz COBIB-a prevzamemo zapis s predmetnimi oznakami SGC, te 

predmetne oznake brišemo in nato zapis ponovno shranimo, se polja za vsebinsko obdelavo shranijo 

le v lokalno bazo. Namen take implementacije je bil, da zaradi postopnega uvajanja SGC knjižnice 

iz COBIB-a ne bi brisale že povezanih zapisov.  

 

Predstavnik NUK-a je povedal, da je bila za reševanje strokovnih vprašanj ustanovljena komisija 

Krasovka, ki jo sestavljajo štirje predstavniki NUK-a in dva predstavnika IZUM-a. V NUK-u so 

imenovali tudi skupine za pripravo pravilnikov, pri predmetnem označevanju pa čakajo na pravila 

RDA. Meni, da je treba poiskati ustrezno vzajemno rešitev, saj se mu dvotirnost ne zdi dobra. V 

nadaljevanju je izpostavil, naj za en pojem obstaja samo en normativni zapis, saj lahko uporabnik le 

tako dobi pravo informacijo. Povedal je, da je Krasovki že podal strokoven in utemeljen predlog, 

kako bi poiskali skupno rešitev za problem soobstajanja dveh splošnih geslovnikov v enem sistemu.  

 

V nadaljevanju so člani Sveta članic COBISS razpravljali o možnostih za združitev geslovnikov 

SGC in SSSG. V ta namen je treba ustanoviti skupino, ki jo bodo sestavljali sodelavci NUK-a in 

IZUM-a. Smiselno bi bilo, da pri nadaljnji izgradnji skupne normativne baze sodelujeta obe 

ustanovi. 

 

Po daljši razpravi so se člani Sveta članic COBISS odločili oblikovati sklep, ki je bil z devetimi 

glasovi ZA soglasno sprejet. 

 

Sklep št. 1: Svet članic COBISS direktorjema IZUM-a in NUK-a podaja pobudo za ustanovitev 

skupne delovne skupine predstavnikov obeh institucij, ki bi predlagala možne rešitve za nadaljnje 

dopolnitve SGC-ja na osnovi gesel iz SSSG. Predlagamo skupni uredniški odbor normativne baze za 

predmetne oznake v sistemu COBISS.SI. 
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K točki 3 

 

Pod točko razno je predstavnik CTK predlagal, da bi člani Sveta članic COBISS, ki morajo letno 

izvesti dve seji, eno izvedli v živo v IZUM-u in drugo prek spletnega orodja ZOOM.  

 

 

Seja je bila zaključena ob 11.50.                                                     

  

                      

                                                                                                                          Miro Tržan  

Predsednik Sveta članic COBISS 


